
LESSON 14, 1000 WORDS, English with Eva    

1 within [wɪˈðɪn] v rámci 

 It should be finished 
within half an hour. 

  Mělo by to být hotovo do 
půl hodiny. 

2 during [ˈdʊrɪŋ] během 

 We will help him during 
our holiday. 

  Pomůžeme mu během naší 
dovolené. 

3 go on, continue [ɡoʊ ɑ:n, kənˈtɪnju:] pokračovat 

 You can continue reading. 
Go on! 

  Můžete pokračovat ve 
čtení. Pokračuj! 

4 clothes [kloʊðz]     oblečení 

 She spends a lot of money 
on clothes. 

  Utrácí hodně peněz za 
oblečení. 

5 wear; wear-wore-worn [wɛr; wɛr-wɔ:r-wɔ:rn] mít na sobě; nosit-nosil-
nošený 

 What did she wear to the 
party last night? 

  Co měla na sobě včera na 
večírku? 

6 enough [ɪˈnʌf] dost 

 They don´t pay me 
enough for it. 

  Neplatí mi za to dost. 

7 country [ˈkʌntri] země 

 There are many beautiful 
cities in this country. 

  V této zemi je mnoho 
krásných měst. 

8 ticket [ˈtɪkət] lístek 

 How many tickets should I 
buy? 

  Kolik lístků (si) mám 
koupit? 

9 month [mʌnθ] měsíc 

 I call my brother every 
month. 

  Každý měsíc volám 
bratrovi. 

10 airport [ˈɛrˌpɔ:rt] letiště 

 I´ll meet you at the 
airport. 

  Sejdeme se na letišti. 

11 station [ˈsteɪʃən] stanice, nádraží 

 Can you pick me up at the 
station? 

  Můžete mě vyzvednout na 
nádraží? 

12 pick, pick up, pick sb. Up [pɪk, pɪk ʌp, pɪk 
ˈsʌmˌbʌdi ʌp] 

vybrat, vyzvednout, 
vyzvednout někoho 

 Who´s gonna pick me up?   Kdo mě vyzvedne? 

13 give sb. a ride, drive sb. [ɡɪv ˈsʌmˌbʌdi ə raɪd, svézt někoho, zavézt 



somewhere draɪv ˈsʌmˌbʌdi 
ˈsʌmˌwɛr] 

někoho někam 

 I will drive you to school.   Odvezu tě do školy. 

14 lift, lift up, elevator (US) [lɪft, lɪft ʌp, ˈɛləˌveɪtə̮r] výtah, zvednout nahoru, 
výtah (USA) 

 Sorry, the elevator is out 
of order. 

  Omlouváme se, výtah je 
mimo provoz. 

15 still [stɪl] ještě, pořád, stále 

 Are you still in there?   Jsi tam ještě? 

16 world [wɜ:rld] svět 

 The world is changing so 
fast. 

  Svět se tak rychle mění. 

17 even [ˈiːvn] dokonce, ani 

 I didn´t even see him.   Ani jsem ho neviděl. 

18 state [steɪt] stát (země), uvést 
(prohlásit) 

 She stated it in the 
project. 

  Uvedla to v projektu. 

19 become-became-become [bɪˈkʌm-bɪˈkeɪm-
bɪˈkʌm] 

stát se - stal se- 

 She became a good 
teacher. 

  Stala se dobrou učitelkou. 

20 high/low [haɪ/loʊ] vysoký / nízký 

 My sons are in high 
school. 

  Moji synové jsou na střední 
škole. 

21 strong/weak [strɔ:ŋ/wi:k] silný / slabý 

 Stay strong!   Zůstaň silný! 

22 clean, clean up [kli:n, kli:n ʌp] čistý, čistit, uklízet 

 You should clean your 
room. 

  Měli byste si uklidit pokoj. 

23 address; address sb. [əˈdrɛs] adresa; oslovovat/oslovit 
koho 

 Can you tell me your 
address. Please, 
address/call me Mrs. 
Jones. 

  Můžete mi říct svou 
adresu? Prosím, oslovujte 
mě/říkejte mi paní 
Jonesová. 

24 face; face st. [feɪs; feɪs ˈsʌmθɪŋ] tvář; čelit něčemu 

 Let´s face it.   Přiznejme si to. 

25 tired [ˈtaɪərd] unavený 

 I felt very tired.   Cítil jsem se velmi unavený. 



26 happen [ˈhæpən] přihodit se 

 What happened? What is 
happening? 

  Co se stalo? Co se děje? 

27 matter [ˈmætə̮r] záležitost, záležet, hmota 

 What´s the matter?    Co se děje? 

28 suggest [səˈdʒɛst] navrhnout 

 I suggest leaving. I 
suggest (that) we leave. 

  Navrhuji odejít. Navrhuji, 
abychom odešli. 

29 block [blɑ:k] blok, zablokovat 

 Somebody blocked my 
parking place. 

  Někdo mi zablokoval 
parkovací místo. 

30 relax; relaxing [rɪˈlæks, rɪˈlæksɪŋ] relax, relaxovat; uklidňující 

 I´d like to relax now.   Teď bych si chtěl 
odpočinout. 

31 above/below, under [əˈbʌv/bɪˈloʊ, ˈʌndər] nad/pod, pod 

 The boxes were under the 
table. 

  Krabice byly pod stolem. 

32 bed & (and) breakfast = 
B&B 

[bɛd & (=ænd) 
ˈbrɛkfəst = bi: ænd bi:] 

nocleh se snídaní 

 We booked B&B.   Zarezervovali jsme si 
nocleh se snídaní. 

33 keep-kept-kept [ki:p-kɛpt-kɛpt] držet, udržovat-udržoval-
udržováno 

 She keeps eating.   Pořád jí. Jí dál. 

34 front/back, rear [frʌnt/bæk, rɪr] přední/zadní, zadní 
 They put everything in the 

back of the car. 
  Všechno dali do zadní části 

auta. 

35 bread [brɛd] chléb 

 I usually have bread for 
breakfast. 

  Obvykle snídám chleba. 

36 butter [ˈbʌtə̮r] máslo 

 My son doesn´t eat 
butter. 

  Můj syn nejí máslo. 

37 win-won-won [wɪn-wʌn-wʌn] výhra, vyhrát-vyhrál-
výhráno 

 Who won?   Kdo vyhrál? 

38 jam, traffic jam [ʤæm, ˈtræfɪk ʤæm] marmeláda, zacpat; 
dopravní zácpa 

 I am sorry I am late but 
there was a traffic jam. 

  Omlouvám se, že jdu 
pozdě, ale byla tam 



dopravní zácpa. 

39 honey [ˈhʌni] med, miláček 

 Do you want honey in 
your tea? 

  Chcete med do čaje? 

40 fruit [fru:t] ovoce, ovocný 

 I highly recommend this 
fruit salad. 

  Tento ovocný salát vřele 
doporučuji. 

41 vegetable [ˈvɛʤtəbəl] zelenina, zeleninový 

 Can I have a vegetable 
salad? 

  Mohu si dát zeleninový 
salát? 

42 salad [ˈsæləd] salát 

 Just salad will be enough 
for me. 

  Mně bude stačit jen salát. 

43 serve, service [sɜ:rv, ˈsɜ:rvɪs] sloužit, služba 

 I am sorry, this service is 
not included. 

  Je mi líto, tato služba není 
zahrnuta. 

44 main [meɪn] hlavní 

 His main problem is his  
work. 

  Jeho hlavním problémem je 
jeho práce. 

45 course; of course [kɔ:rs; ʌv kɔ:rs] chod, kurz; samozřejmě 

 He will take this English 
course. 

  Bude chodit do tohoto 
kurzu angličtiny. 

46 side dish, side, side order [saɪd dɪʃ, saɪd, saɪd 
ˈɔ:rdər] 

příloha 

 I don´t know which side 
dish is the best. 

  Nevím, která příloha je 
nejlepší. 

47 holiday, vacation [ˈhɑlɪˌdeɪ, 
veɪˈkeɪʃən/vəˈkeɪʃn] 

prázdniny, prázdninový, 
dovolená 

 Where are you going on 
vacation? 

  Kam jedeš na dovolenou? 

48 while [waɪl] zatímco 

 I can do it while you wait.   Zvládnu to na počkání. 

49 money [ˈmʌni] peníze 

 Money is not good for 
her. 

  Peníze pro ni nejsou dobré. 

50 change [ʧeɪnʤ] změna, změnit, drobné 

 Please, can you change it? 
Do you have change? I 
need a change. 

  Prosím, můžete to změnit? 
Máte drobné? Potřebuji 
změnu. 



 

 

 

BONUS PHRASES    BONUSOVÉ FRÁZE  
  

Nothing else matters. Na ničem jiném nezáleží. 

What happened?  Co se stalo? 

What is happening? What´s up? 
What´s going on? Co se děje?  

Come in. Come on in. Pojďte dál. 

Long time no see. Dlouho jsme se neviděli. 

What´s the matter? Co se děje? 

What´s the matter with you?/ What´s 
wrong with you? Co je to s tebou?/ Co je s tebou? 

Come on. Pojď. No tak. 

It´s my bread and butter. Je to moje obživa. 

Of course. Samozřejmě. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



OTHER, THE OTHER, OTHERS, THE OTHERS, ANOTHER = one more, more, different one(s)… 
[ˈʌðər,   ði: ˈʌðər,      ˈʌðərz,      ði: ˈʌðərz,        əˈnʌðər] 
(ostatní, jiný; ten druhý, ostatní, další….. = ještě jeden, více, jiný, jiní…) 
 
1. OTHER (+ plural)             (ostatní, druhý, jiný (+ množné číslo)) 
   -as an adjective:  I would like to speak with other members. Other people don´t understand him. 
    (jako přídavné jméno: Rád bych mluvil s ostatními členy. Ostatní lidé mu nerozumí). 
   -each other = one another: They loved each other.  
    (jeden druhého :                 Milovali jeden druhého. Milovali se.) 
   -every other = every second one: I visit her every other day. 
    (každý druhý:                                   Navštěvuji ji každý druhý den.) 

 
2. THE OTHER                       (ten druhý, ty druhé, ten jiný) 
   -the second one: I want the other one, please.  
    (ten druhý, jiný:  Chci ten druhý, prosím.) 
   -the second ones: The other boys were tired too. 
    (ty druhé, jiné: Ti druzí kluci byli taky unavení.) 
   -the other day = recently 
     (onehdy = nedávno) 

 
3. OTHERS                              (ostatní, jiní, další) 
   -as a pronoun:  Some children were sad, others were happy. There were many others doing the 
same thing. 
    (jako zájmeno: Některé děti byly smutné, jiné (ty další) byly šťastné. Bylo tam spousta jiných, kteří 
dělali to samé.) 
 

4. THE OTHERS                               (ti druzí, ti jiní, ti ostatní) 
  = those other ones                       (ti druzí)    
- Ask the others, please.             (Zeptej se těch ostatních, prosím.) 
- The others took it seriously.    (Ostatní to brali vážně.) 
 

5. ANOTHER                                    (další, jiný) 
 - in singular, comes from “an other”          
   -(používá se v jednotném čísle, another vzniklo spojením an + other) 
 -meaning different: I want another (one) 
   (-znamená jiný – další: Chci jiný. / Chci další.) 
 -meaning one more: Can I have another beer? Give me another! 
   (-znamená ještě jeden: Můžu dostat ještě jedno pivo? Dej mi další/ještě jedno!) 
 -it´s not normally used with uncountable nouns but in restaurants it is (Another beer, please.) 
  (-většinou se nepoužívá s nepočitatelnými podstatnými jmény, ale v restauraci lze ”another” 
použít: Další pivo, prosím.) 
 -it´s not normally used in plural but when it is taken as a whole, then it can be used:  
   I want to run another 5 miles. I want another two beers. 
  (-běžně se nepoužívá v množném čísle, ale pokud se jedná o celek, pak “another” lze použít: Chci 
uběhnout dalších 5 mil. Chci další dvě piva.) 
   



       

SO, SUCH [soʊ, sʌʧ] (tak, takový) 
 
SO + adjective/adverb 
(SO + přídavné jméno/příslovce) 
 
She is so nice. Time runs so quickly. I love you so much. 
(Je tak milá. Čas běží tak rychle. Tak moc tě miluju.) 
 
SUCH (a, an) + noun, SUCH + adjective + noun 
(SUCH (a, an) + podstatné jméno, SUCH + přídavné jméno + podstatné jméno) 
NO SUCH = it does not exist (žádný takový) 
AS SUCH = it itself (jako takový) 
SUCH AS = e.g. = for example (jako například, jako třeba, například) 
 
She is such a nice woman. (Ona je tak milá žena.) Such bad people. (Takoví zlí 
lidé.) He is such a hero. (Je to takový hrdina.) There is no such thing. (Žádná 
taková věc neexistuje.) I prefer fruits as such. (Preferuji ovoce jako takové.) Many 
older people such as Jo and Jim arrived. (Dorazila spousta starších lidí jako třeba 
Jo a Jim.) 
  

 
 

KEEP + -ING, keep (on) doing something [ ki:p]  = ALL THE TIME 
(keep + -ing, udržovat dělání něčeho = pořád) 
 
She keeps smiling. She kept smiling. 
(Pořád se usmívá. Pořád se usmívala.) 
She keeps complaining. She kept complaining.  
(Pořád si stěžuje. Pořád si stěžovala.) 
 
Other ways how to express continuation: 
(Další způsoby je vyjádřit trvání:)  
1. always + present continuous                She is always complaining. 
   (věčně + přítomný průběhový                 Věčně si stěžuje.)                 
2. all the time                                               She complains all the time. 
   (neustále, pořád                                        Neustále si stěžuje.) 
3. constantly  [ ˈkɑnstəntli]                        She is constantly complaining. 
    (pořád                                                         Pořád si stěžuje.) 
4. won´t stop + -ing                                     She won´t stop complaining. 
   (nepřestat + -ingová forma slovesa       Pořád si bude stěžovat. 
                                                                        Nepřestane si stěžovat.)                                   

 

 
 



TO, SO THAT, FOR [ tu, soʊ ðæt, fɔ:r/ fər  ] = a purpose, reason [  ˈpɜ:rpəs, ˈri:zən ] 
(aby                                                                     =účel, důvod) 
 
TO,  SO AS TO, IN ORDER TO  (NOT TO, SO AS NOT TO, IN ORDER NOT TO) + infinitive 
(aby                                              (aby ne)                                                                 + infinitiv) 
 
 1. phrases     (verb + objective case + to + verb) 
 (1. fráze         (sloveso + předmětový 4. pád + to + sloveso) 
want sb. to do st.                                          She wants me to come.  
(chtít, aby někdo udělal něco                     Ona chce, abych přišel. „Ona chtít mě odejít.“) 
need sb. to do st.                                          They needed him to leave. 
(potřebovat, aby někdo udělal něco          Potřebovali, aby odešel. „Oni potřebovali ho odejít.“) 
would like sb. to do st.                                 I would like her to help me. 
(rád/a by, aby někdo udělal něco              Rád bych, aby mi pomohla. „Já bych rád ji pomoci mi.“) 
ask sb. to do st.                                             Can you ask them to pay it? 
(požádat někoho, aby udělal něco             Můžeš je požádat, aby to zaplatili?) 
tell sb. to do st.                                              I told you not to go there. 
(říci někomu, aby udělal něco                     Říkal jsem ti, abys tam nechodil.) 
 
2. the same subjects (stejné podměty) 
I will go home to watch the new movie.     = I will go home, I will watch TV. 
(Půjdu domů sledovat televizi. Půjdu domů, abych se díval na televizi. = Já půdu domů, já se budu dívat.) 
I am going to England to learn English.       = I will go, I will learn. 
(Jedu do Anglie učit se angličtinu.               = Já pojedu, já se budu učit.) 
I am trying not to fall.                                    = I am trying, I won´t fall. 
(Snažím se nespadnout.                                =Já se snažím, já nespadnu.) 
I have to hurry so as not to be late.            =I have to hurry, I can´t be late. 
(Musím si pospíšit, abych nepřišel pozdě. =Já musím spěchat, já nemůžu přijít pozdě.) 
To reach the goal we will have to work hard.     = We will reach the goal, we will work hard. 
(Abychom dosáhli daného cíle, budeme muset pilně pracovat.    
                                                                                     =My dosáhneme cíle, my budeme pracovat.) 
 
3. something exists for a reason         (něco existuje z nějakého důvodu) 
He wears the wet suit to protect him. (to be protected.) 
(Nosí neopren, aby ho chránil. (aby byl chráněn)) 
 
4. general use (purpose)     (obecné použití – účel) 
We use it to clean our car. 
(Používáme to na čištění auta. Používáme to, abychom si vyčistili auto.) 
 
5. some useful phrases (There are many of these. Let´s learn a few.) 
(pár užitečných frází (Je jich spousta. Naučme se ji pár.)) 
It´s impossible to do that. (Je nemožné to dělat.) 
There is no chance to do that. (Není šance to dělat.) 
It was a great opportunity to do that. (Byla to skvělá příležitost to dělat.) 
 
 
 



 

 

SO THAT, IN ORDER THAT + subject and verb 
(aby                                       + podmět a přísudek) 
 
1. different subjects (různé podměty) 
I will go home so that she is happy. (Půjdu domů, aby byla šťastná.) 
 
2. often used when the purpose is negative or with modal verbs 
(často když se jedná o záporný účel nebo u způsobových sloves) 
You should leave so that you won´t /don´t miss the train. 
(Měl bys odjet, abys nezmeškal vlak.) 
I have to leave so that I can learn. 
(Musím odjet, abych se mohl učit.) 
She stopped the car so that she could answer her phone. 
(Zastavila auto, aby mohla zvednout telefon.) 
 
FOR (pro) 
1. for + noun   (pro + podstatné jméno) 
Let´s go for a walk.   (Pojďme na procházku.) 
He wears the wet suit for protection.    (Nosí neopren na ochranu.) 
 
2. for + person + to   (pro + osoba + „to“) 
There is no space for us to sit on. (Není tu pro nás místo, abychom si sedli.) 
 
3. for + -ing = general use (purpose)  (for + ingová forma slovesa ´obecné použití-účel) 
We use it for cleaning. (Používáme to na čištění.) 


